
Rada starostov mesta Košice 

 

Zápisnica 

zo 45. rokovania Rady starostov v Košiciach, zo dňa 16.02.2010 

 

Prítomní: podľa prezenčných listín 

 

Rokovanie Rady starostov otvoril a viedol jej predseda Daniel Rusnák. 

Nakoľko nikto z prítomných nevzniesol žiadne doplňujúce návrhy na doplnenie 

programu dal hlasovať o návrhu, ktorý bol uvedený v pozvánke. 

 

Hlasovanie č. 1: za 13, proti -, zdržal sa -. 

 

––-     ––-     ––- 

 

Overovatelia zápisnice: 

Mgr. Mária Birošová 

                                                     PhDr. Pavol Mutafov 

 

––-     ––-     ––- 

 

1. Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení od XXX. rokovania MZ    

    a prehľad o odpredaji majetku mesta Košice 

 

p. Mutafov, starosta MČ Západ - Informoval  o vypadnutí uznesenia z októbra   

minulého roka, kde požiadal, aby ÚHA začalo pracovať na zmene územného 

plánu v lokalite „Ferrocentrum“ – uznesenie sa stratilo 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – bod č.1 – rada starostov berie na vedomie  

informáciu o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení od XXX. rokovania MZ 

 

-––     ––-     ––- 

 

2. Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov prednesené  

       na XXX. rokovaní MZ 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – K materiálu neboli pripomienky.  

 

––-     ––-     ––- 

 

3.  1. zmena programového rozpočtu mesta Košice na rok 2010 – návrh 

 

p. Mutafov, starosta MČ Západ – K predloženému materiálu – za pozitívum považuje  

doplnenie položky pre šport na školách, ale nedoriešenou otázkou je, že Správa 

mestskej zelene nemá peniaze na detské ihriská. Žiadne finančné prostriedky na 

túto podpoložku neboli dané, myslí si, že to nie je šťastné riešenie.  
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p. Kažimír, starosta MČ Krásna nad Hornádom – Chýba tu zástupca finančného  

oddelenia. V bode programového rozpočtu časť doprava, v položke ostatná 

činnosť v doprave č. 4, je pod bodom č.2/ výkup pozemkov za účelom výstavby 

komunikácií suma 165.tis. eur.. Z magistrátu. od námestníka primátora p. Čečka 

mu prišiel list, kde mu oznámil, že majetková komisia neodporučila pokračovať 

vo výstavbe a výkupe pozemkov v Krásnej prepojenie Kladenská, Ukrajinská, 

štátna cesta 2/552 aj napriek tomu, že MČ zaplatila geometrický plán, 

projektovú dokumentáciu a v rozpočte v minulom roku bolo 2 mil. Sk na výkup 

a zámenu týchto pozemkov. Spýtal sa, načo je určených 165. tis. eur v rozpočte, 

či sú pripravované iné stavby a výkupy. Myslí si, že je škoda pokiaľ  nejaké 

dohody  platia a mestská časť do toho  zainvestuje a mesto z nevysvetliteľných 

príčin na základe rozhodnutia majetkovej komisie príjme také stanovisko. 

Škoda, že nie je prítomný zástupca finančného oddelenia, myslí si, že na Rade 

starostov by mal byť vždy prítomný, keď sa jedná o dôležitú vec v tomto meste. 

  

p. Rusnák, predseda Rady starostov – V úprave rozpočtu čo sa týka dopravy sú iba  

kapitálové výdavky zvýšené o 127.900 eur na Kavečanskú cestu a to na jej 

havarijný stav. Je to pôvodný rozpočet.  

 

p. Birošová, starostka MČ Poľov – Mala pripomienku k 1.zmene rozpočtu. Na Rade  

starostov bolo prijaté uznesenie , že mesto Košice má nájsť zdroje na kapitálové 

výdavky pre mestské časti. Je tu 1. úprava rozpočtu a tieto zdroje  tam nie sú 

navrhnuté. Zarazil ju podprogram č. 8 „Košice Európske hlavné mesto kultúry“, 

kde je počet zrealizovaných  podujatí na tento rok plánovaných v počte 300 

a počet účastníkov na podujatiach v Košiciach je 20.000 t.j. 7,1% z celých 

Košíc. Či je to rentabilné takéto podujatia pre takýto nízky počet účastníkov, či 

nie, sú to zbytočne vyhodené finančné prostriedky. Treba vplývať, aby sa 

v rozpočte čiastka pre mestské časti na  kapitálové výdaje už objavila.  

  

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Pokiaľ si pamätá, uznesenie ktoré sa prijalo na  

Rade starostov bolo asi v znení: „že v prípade, ak mesto Košice dostane 

finančné prostriedky, bude časť poukázaná mestským častiam na účelové 

dotácie vo výške minulého roku“ Ing. Dlhý potvrdil, že mesto Košice dostane 

tieto finančné prostriedky v dvoch etapách. Prvá bola za minulý rok, druhá by 

mala byť pri doplatku dane v marci tohto roku a v tej druhej etape majú byť 

uvedené finančné prostriedky poukázané. Ak to tak nebude podnikne aj cez 

Radu starostov kroky, aby uznesenie bolo naplnené. Čo sa týka pripomienky k 

„Európskemu mestu kultúry“, materiál, ktorý má k dispozícii, uvádza 

v príjmovej časti  v bežných príjmoch príjmy zo štátneho rozpočtu vo výške 

vyše 20.500 eur t.j. transfer na školstvo a vo výdavkovej časti je tu rozdelenie 

a navýšenie o  400.tis.eur na kapitálové výdavky koncepcia športu, ďalej 33. tis. 

eur, kapitálové výdavky ZŠ, 20.460 eur, bežné výdavky – transfer. Potom v 

doprave je  127.900 na kapitálové výdavky na Kavečanskú cestu a v interných 

službách kapitálové výdavky na informačný systém mesta Košice vo výške 

59.038 eur a ostatná podporná činnosť v programe  č. 9 je mínus 619.930 eur, 
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úhrada záväzkov mesta Košice za predchádzajúci rok . Čiže Európske hlavné 

mesto kultúry nie je predmetom tejto úpravy.  

 

p. Mutafov, starosta MČ Západ – Mal len jednu poznámku, svojho času p. Kažimír 

diskutoval na tému ohľadne podielu mesta Košice vo vodárňach. Chcel 

povedať len toľko, že asi pred mesiacom sedelo k tejto veci predstavenstvo, 

ktoré zaujalo stanovisko, že k tejto otázke sa v danej chvíli vyjadrovať nebude,  

čo nevylúčilo, že v budúcnosti sa to môže riešiť. V danej chvíli z toho netreba 

očakávať peniaze, je to otázka niekoľkých rokov. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Krásna nad Hornádom – Reagoval na vystúpenie p. Mutafova.  

Tejto úpravy sa to síce netýka, ale pán starosta je členom dozornej rady, 

predstavenstvo je orgán, ktorý zastupuje akcionárov a toto je strategická vec 

všetkých akcionárov, primátorov, starostov obcí a nie úzkej časti 

predstavenstva. Keď sa niekde takýto projekt zrealizoval, má svoje logické 

argumenty aj dôvody a je možné očakávať príjem 600 mil. Sk s tým, že 

o majetok sa nepríde. Ak by on bol členom p tak by sa tým minimálne  

vážnejšie zaoberal. Tieto finančné prostriedky by pomohli všetkým a tomuto 

mestu zvlášť.  

 

p. Beca, starosta MČ Vyšné Opátske – Je sklamaný, že požiadavky starostov, aj keď  

bolo uznesenie v zastupiteľstve prijaté, nie sú v tomto rozpočte zapracované. 

Keď totiž prídu peniaze, potom tu bude určitá výhovorka, že to nie je v rozpočte 

priamo zapracované a schválené. To znamená, že v tejto zmene už takéto niečo 

malo zapracované byť. Od  starostov by mal ísť nejaký výstup, že vyjadrujejú 

nespokojnosť nad tým, že to tam nie je a očakávajú minimálne pri najbližšej 

zmene rozpočtu, že to tam zapracované bude.     

. 

p. Rusnák, predseda Rady starostov –  Prečítal, čo je predmetom tejto zmeny. Nevie či  

finančné prostriedky, ktoré vláda schválila už sú na účte mesta Košice. Budú 

riešené v rozbore hospodárenia a preto nie sú riešené v tejto úprave. Rada 

starostov môže o to požiadať.  

 

p. Hlinka, starosta MČ Juh – Má oficiálnu informáciu, že finančné prostriedky z prvej  

splátky boli vyplatené Košiciam do konca decembra minulého roku. Čiže mesto 

ich má a pán Dlhý to ani nepoprel. Preto si myslím, že to mohlo byť 

zapracované už v tejto úprave.  Pripomienka by sa mohla objaviť možno vo 

forme žiadosti. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Čo si on pamätá, Ing. Dlhý to takto prezentoval,  

na Rade starostov, že podmienka starostov, ktorá bola sformulovaná uznesením 

a ktorá na jeho návrh bola schválená na MZ, bude riešená pri rozbore 

hospodárenia za rok 2009, to znamená na aprílovom rokovaní zastupiteľstva pri 

úprave rozpočtu. Ak  to potom nebude Rada starostov podá pozmeňujúci návrh. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Krásna nad Hornádom – Dal návrh, že Rada starostov žiada  
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primátora Mesta Košice o dopracovanie tejto 1.zmeny rozpočtu o zapracovanie 

príslušnej pomernej časti doplatku podielových daní pre mestské časti podľa 

schváleného uznesenia Rady starostov a mestského zastupiteľstva.  

 

p.Reštei, starosta MČ Šaca – Vrátil sa k predchádzajúcemu zasadnutiu zo dňa  

8. decembra, kde bol prítomný aj Ing. Dlhý. Na zasadnutí pripomenul záver 

z rokovania ZMOS-u, kde boli zadefinované a garantované finančné 

prostriedky na dofinancovanie výpadku daní pre jednotlivé mestá a obce. Mesto 

Košice dostalo na účet 3,5 mil. eur, a bolo jasne zadefinované, že tieto 

prostriedky mesta a obce v zmysle memoranda  použijú na financovanie prvého 

kvartálu, ktorý bude najťažší. Ing. Dlhý potvrdil, že v druhej várke tieto 

finančné prostriedky budú v rozpočte zapracované. Starostovia tu hovorili o 

minimálnom dofinancovaní aspoň z druhej časti a to na dofinancovanie 

kapitálových výdavkov. Prikláňa sa k tomu, že je treba urobiť nejaký záver,  

lebo v apríli bude ďalšia úprava rozpočtu a tieto peniaze budú zapracované 

niekde inde a nie pre mestské časti.    

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov –  Pán Kažimír navrhol uznesenie, ktorého  

predmetom je dopracovanie 1.úpravy rozpočtu . 

 

p. Krištof, starosta MČ Barca – Pripomína o akú sumu ide : je to 542,- Sk na občana  

ktorú dostalo Mesto Košice na počet obyvateľov v obci. Pre MČ Barca by to 

bolo 1.850.000 ak by dostal celú sumu.   

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Uznesenie schválené MZ je  vo výške účelových  

prostriedkov poukázaných mestským častiam na úrovni roku 2009. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Vyzval prítomných, aby hlasovali o návrhu 

 starostu Kažimíra. 

  

Hlasovanie č.2: za : 14, proti: -, zdržal sa: -  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Konštatoval, že návrh bol schválený. 

 

––-     ––-     ––- 

 

4. VZN mesta Košice o erbe a vlajke MČ Košice-Džungľa – návrh  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  -Bod prešiel bez pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

5. VZN mesta Košice č.103 – návrh na zmenu 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez pripomienok. 
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––-     ––-     ––- 

 

6. Návrh na zmenu v Radách škôl a školských zariadení, ktorých  

     zriaďovateľom je mesto Košice    

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

7. Príprava projektu elektronizácia verejnej správy krajského mesta Košice  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

8. Príprava projektov „Vybudovanie nového zriadenia sociálnych  

    služieb“ a „ Rekonštrukcia ZOS a chránené bývanie Laboreckej 2 

    v Košiciach“ 

 

p. Takáčová- starostka MČ Sever – Pripomenula, aby to nešlo na úkor mestských častí. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez ďalších pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

9. Plnenie uznesenia č. 359 bod 3/2007 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

10. Pamätníky v Košiciach – informácia o súčasnom stave  

 

p. Reštei, starosta MČ Šaca – V materiáli sa hovorí o 4 až 5 pamätníkoch. Je veľa  

iných pamätníkov, ktoré sú aj v menších mestských častiach. Bolo by dobré 

urobiť nejaký zoznam pamätníkov a urobiť revíziu všetkých mestských 

častiach..  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez ďalších pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

11. Uznesenia MZ č. 288, 584,779 – návrh na zmenu   

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez pripomienok. 
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12. Zmena uznesenia č. 863 z 25.6.2009 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

13. Zverenie nehnuteľností do správy SMsZ Košice a MČ Košice-Juh v k.ú. Južné  

      mesto 

  

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

14. Priamy prenájom pozemkov v MČ Košice-Džungľa 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

15. Priamy prenájom pozemkov na Magnezitárskej ulici 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

16. Zrušenie predkupného práva mesta Košice k 11 bytom na Baltickej č.18  

      a zmena uznesenia MZ č.823/2009 

 

p. Mutafov, starosta MČ Západ –  Len jednu informatívnu vec a to vzhľadom na to, že   

dostal od primátora list, ako sa bude ďalej postupovať s asanačným pásmom. 

Hovoril aj s pánom námestníkom Čečkom, aby v budúcnosti všetky byty ktoré 

sa uvoľnia, boli poskytnuté ako náhrada pre ľudí, ktorí bývajú v asanačnom 

pásme. Tým pádom sa môže posunúť riešenie vysporiadania bytov v asanačnom 

pásme. V roku 2007 sa prihlásila firma, ktorá ponúkla isté veci, potom bola 

súťaž a tá nedopadla ideálne. V roku 2008 firma odstúpila pre avizované 

finančné ťažkosti. V roku 2009 bolo obdobie finančnej krízy a v súčasnosti je 

už možné riešiť asanačné pásmo, a mnohí starší ľudia by chceli nejaký byt. Ide 

o to, že vysporiadaním týchto priestorov sa vytvoria podmienky pre investičnú 

výstavbu a mestu sa peniaze vrátia cez daň z nehnuteľností 3-násobne, ako keby 

sa čakalo ďalších 10 rokov bez príjmu. Ak sa nič neurobí to, vykupovanie bude 

trvať strašne dlho.  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Konštatoval, že k materiálu neboli ďalšie  

pripomienky. 

 

––-     ––-     ––- 
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17. Zrušenie uznesení MZ č.50/1995 a 672/1997 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

18. Odpredaj voľných bytov formou dobrovoľnej dražby 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

19. Zmena časti uznesení MZ č.405/2008, č.526/2008, 609/2008 a č.825/2009 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

20. Odpredaj nebytového priestoru pre nájomcu – Hlavná 60, Mäsiarka 21 

 

p. Mutafov, starosta MČ Západ – Začali sa predávať nebytové priestory na Hlavnej  

resp. na Alžbetinej  a Mlynskej ulici. Vždy dochádza k tomu, že ten ktorý 

záujemca má iný pohľad na vec a financovania. Materiál, ktorý bol v mestskej 

rade hovoril o istej sume a spôsobe vysporiadania, medzitým. keď už bolo 

známe aká bola cena, na magistráte prijali ďalšiu  ponuku od tretej osoby, ktorá 

bola vyššia. Považuje to za nekorektnú súťaž. Keď je súťaž ukončená nemali by 

sa prijímať ďalšie podnety a ďalšie písomné materiály.  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez ďalších pripomienok. Rada  

 starostov ho zobrala na vedomie. 

 

––-     ––-     ––- 

 

21. Odpredaje nehnuteľností v majetku mesta Košice 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov  - Materiál prešiel bez pripomienok. 

 

––-     ––-     ––- 

 

22. Čestný občan mesta Košice – návrh 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov- ide o návrh udelenia titulu pre sochára, ktorý žije  

v Argentíne. Mestská rada odporúčala tento návrh na udelenie titulu. Prítomní  

členovia nemali k nemu pripomienky. 

 

––-     ––-     ––- 
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22/1. Rôzne 

 

p. Kažimír, starosta MČ Krásna nad Hornádom – Na mestskom zastupiteľstve  

oznámil, že dáva podnet na Krajskú prokuratúru vo veci porušenia zákona 

o obecnom zriadení vo veci predloženia návrhu na novelizáciu VZN 

o odpadoch. Z prokuratúry už prišla odpoveď. Namietal dve časti. V prvej časti, 

že predložil návrh VZN v súlade so zákonom o obecnom zriadení Zákon 

o meste Košice aj napriek tomu, že rokovací poriadok hovorí o 10 týždňoch. 

Názor prokuratúry je taký, že magistrát dodržal rokovací poriadok a on 

rešpektuje názor Krajskej prokuratúry. V druhej časti namietal, že ako občanovi 

sa mu znemožnilo právo prerokovať pripomienku, ktorú dal ako občan 

v zákonom stanovenej lehote. Chce upozorniť, že napriek tomu, že o tom 

verejne hovoril na zastupiteľstve nikto nenamietal, že pripomienku dostal. 

Magistrát  listom zo dňa 2.2.2010. na prokuratúru poprel prijatie e-mailovej 

správy na počítač s adresou ivanocova@kosice.sk, potvrdenie doručenie správy  

nemal iba to, že som to poslal.. Informoval o tejto veci prítomných starostov 

preto, aby žiadali potvrdenie o doručení a všetko dávali písomne. Pozval 

všetkých na „Krasnianskú kvapku krvi“ a to 28.4.2010. 

 

p. Birošová, starostka MČ Poľov – Pozvala tiež všetkých starostov o týždeň na odber  

 krvi do MČ Poľov. 

 

p. Krištof- starosta MČ Barca – Dostal list od nespokojných občanov z Furče ohľadom  

 dopravy a MHD, no nie je podpísaný.   

 

p. Šaňa, starosta MČ Lunik IX.- Mal pripomienku k rozpočtu v MČ Luník IX. Mal  

rokovanie s pánom primátorom, kde bol prítomný aj p. Dlhý. Mestská časť musí 

vyplatiť ½ mil. faktúry a hrozí im nútená správa. Každý rok má znížený 

rozpočet, pritom MČ Lunik IX. zabezpečuje to isté, ako iné mestské časti. Má 

ďalšie rokovanie s riaditeľom magistrátu a ak nedôjde k riešeniu podajú návrh 

na prokuratúru. Rozpočet považuje za diskriminačný. 

 

p. Reštei, starosta MČ Šaca – Doplnil p.Šaňu, že nie je jediný ktorému viažu finančné  

prostriedky, lebo v minulom roku bola aj MČ Šaca zaviazaná takýmto 

diskriminačným uznesením.  

 

––-     ––-     ––- 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

mailto:ivanocova@kosice.sk
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Program 45. rokovania Rady starostov sa vyčerpal. Predseda Rady starostov 

mesta Košice p. Daniel Rusnák poďakoval prítomným za účasť a rokovanie ukončil. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

         Daniel Rusnák 

            predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená: 26.02.2010 

Za správnosť: Jarmila Horváthová 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

PhDr. Pavol Mutafov ................................... Podpísal dňa............................ 

 

Mgr. Mária Birošová           ................................... Podpísal dňa ............................ 

 

 
 


